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TJÄNSTEUTLÅTANDE 
Taxa för tömning av slam från enskilda 
avloppsanläggningar 2025 

Förslag till beslut 
Samhällsutvecklingsnämndens förslag till kommunfullmäktige:  

1. Kommunfullmäktige antar den reviderade taxan för tömning av slam från 
enskilda avloppsanläggningar. 

2. Taxan träder i kraft den 1 januari 2025 och ersätter tidigare taxa för hämtning 
av slam från enskilda avloppsanläggningar. 

Sammanfattning av ärendet  
Befintlig taxa för tömning av slam från enskilda avloppsanläggningar gäller sedan 1 
juli 2015 och har sedan dess inte räknats upp. För att säkerställa kostnadstäckning 
för verksamheten har en översyn av befintlig taxa gjorts och en höjning motsvarande 
omkring 20% är nödvändig. I samband med uppräkning av taxan görs även en 
förändring där befintlig uppdelning mellan grundavgift och tömningsavgift i stället 
blir en sammanslagen avgift. 

Ärendets uppkomst och historik 
Befintlig taxa för tömning av slam från enskilda avloppsanläggningar gäller sedan 1 
juli 2015 och har sedan dess inte räknats upp vid något tillfälle. Det fanns därmed ett 
behov av att göra en översyn av taxan, både utifrån kostnadsnivå och utformning. 

Trots att taxan inte har räknats upp de senaste åren så har det generellt ändå funnits 
en god kostnadstäckning för verksamheten utifrån entreprenadkostnaden för 
tömning. Sett till hela verksamheten så har den inte haft kostnadstäckning de 
senaste åren och behöver därför räknas upp till år 2025. 

Vid en översyn av taxan så har ett förslag tagits fram där befintlig utformning av 
taxan förändras genom att den tidigare uppdelningen med grundavgifter och 
tömningsavgifter slås samman till en tömningsavgift. 
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Konsekvensbeskrivningar 

Ekonomiska konsekvenser 
Insamling och behandling av slam från enskilda avloppsanläggningar är en del av 
avfallsverksamhetens område och likt övrigt avfallsverksamhet en affärsverksamhet. 
Därför behöver det säkerställas att verksamhetens intäkter motsvarar dess 
omkostnader. Taxan föreslås höjas till en nivå som motsvarar de utgifter som finns 
inom verksamheten. Det innebär att kostnadstäckning inte enbart ska finnas för de 
utgifter som tömning och behandling innebär, utan även administrativa kostnader 
och de utgifter som finns kopplat till Knivsta kommuns anläggning för 
ureahygienisering. 

Föreslagen höjning motsvarar ungefär en höjning om 20%. Men då taxan är orörd 
sedan år 2015 är den faktiska höjningen väldigt låg sett till att taxan varit orörd i 10 
år. 

Budgeterade intäkter för år 2025 utan höjning skulle vara cirka 3 300 tkr och 
utgifterna cirka 3 900 tkr. Efter en höjning av taxan motsvarande 20% samt 
förändringen med att grundavgift och tömningsavgift tas bort och slås samman till 
en tömningsavgift så blir budgeterade intäkter cirka 3 900 tkr vilket innebär full 
kostnadstäckning för verksamheten. 

Barnkonsekvensanalys  
Barnkonsekvensanalys är gjord enligt checklista. 

Konsekvenser om beslutet inte tas 
Konsekvensen för uteblivet beslut är att denna del av verksamheten inte får 
kostnadstäckning. Det skulle innebära att ekonomin för avfallsverksamheten i helhet 
skulle bli än mer ansträngd då den affärsverksamheten i helhet har visat negativa 
resultat de senaste åren. 

Samlad bedömning 
Förvaltningen föreslår att taxan för tömning av slam från enskilda 
avloppsanläggningar höjs enligt förslag. 

Underlag för beslut och beslutsexpediering 

Underlag för beslut 
Tjänsteutlåtande (2024-05-29) 

Taxa för tömning av slam från enskilda avloppsanläggningar (2024-05-29) 

Beslutet skickas till 
Akten  
Kommunstyrelsen 

Jenny Rydåker 

Samhällsbyggnadschef  
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Barnchecklista inför beslut 
Alla under 18 år är att betrakta som barn. 

1. Påverkar beslutet barn? 
 

Ja  Nej   

 

Alla invånare, såväl vuxna som barn och ungdomar i Knivsta kommun berörs av 
avfallsverksamheten. 

2. Hur har barns bästa beaktats? 
Verksamheten ska bedrivas kostnadseffektivt för att undvika att påverka hushållens 
ekonomi negativt. 

3. Beskriv eventuella intressekonflikter. 
Det bedöms inte finnas intressekonflikter. 

4. Barn tillfrågas vid övergripande fleråriga planer/styrdokument. Har 
så skett? 

Ja  

Nej    

Inte aktuellt. Beslutet rör inte en övergripande flerårig plan eller ett flerårigt 
styrdokument.  
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